

# Otaegi Tar José Joaquín-II Da!

## Pasayan il da gure aita irakasle on ona



Aita bai, aita, irakasle baño lenago, bada aita aimbat maite izan degu umetan gizon egiten zaindu gaituen irakasle (maixu) on on ori.

Zure biyotz biyotzko otoitz egite gozoak ikasle artean ordu ezkilla entzute bakoitzean «Agur María» esanas ondo entzunak izan dira, eta gure biyotzak kutzatuas xinismenaren bidean bigun biguñak utzi-ta aldendu zera ludi onetatik Jaunaren bezetara. Jaun espatzua eman ezayozu aldamenean zaririk onena, xinismenik ederrena gure biyotzeta josi-ta il dan irakasle onorreri.

Agur María...

Era guztisko gasteak batutzen giñan bere etxe ikastolan. Erdel erraxak eta lotuak. Lotu obetako bat izan naiz ni, banan nere lokura (erderasko lokura) apalki azkatzen zuan euzkeras esanas eguneroko erakuzgai aldiya, eta erakuzpidé, eder onen bides laixter batutzen giñan berdinduas ikasle danak bat batean jarraitzeko.

Jakin izan zuan beti, beti, euzkel umeak (besteak bezela) gizon egiten, alderdi eta era guztietarako Jaungoikosko gizonak egiten.

Eskertze ori azalduas otoitz bat eskatzen diskiot bere ikasle izan diran guztiari eta elizkizun bat egitea guztiyaren artean Pasaiko txadonean, jarririk bere ikastetxean agerkai edo izki bat ezanas bere euzkera maite maitean.

JAUN GOIKO BIDEAN EZI GIÑUAN

GURE AITA IRAKAZLE

OTAEGI TAR JOSE JOAQUIN'ERI

BERE IKAZLEAK-OROIMENA

Goyan Bego

URKIA TAR NORBERTO ERRENDERI

## EL PROGRESO INDUSTRIAL DE RENTERIA

UN cuando sea muy conocida y pueda parecer una redundancia, esta revista cree cumplir un deber dedicando unas líneas a la importante fábrica de calzado y zapatillas «La Ideal», que de pocos años a la fecha ha alcanzado un crédito insuperable que le hace figurar a la cabeza de sus similares en España.

Y como esto supone un progreso en el aspecto mercantil para esta Villa, he aquí nuestra justificación pues nuestra revista tiene por lema la defensa y el engrandecimiento de Rentería en todas sus manifestaciones, por lo que viene laborando desde hace diez años, fecha de la aparición de su primer número.

La fábrica de calzado y zapatillas «La Ideal» es acreedora a una divulgación intensa, porque su esta-

blecimiento no tiene que evidiar a ninguno de su categoría. Amplios y hermosos pabellones en los que hay instalada moderna maquinaria servida por hábiles obreros de ambos sexos, divididos y organizados en secciones.

Entre la maquinaria, destaca por su importancia, la destinada al grabado de las suelas e impresión de los fieltros y paños, patentada por «La Ideal».

La fabricación alcanza hoy la considerable cifra de 400 pares diarios, en época normal, poseyendo elementos para duplicarla. Es para Rentería un orgullo contar entre sus industrias una tan completa e importante como la fábrica de calzado «La Ideal», complaciéndonos en felicitar a su propietario señor Paredes.

## LOS FUTUROS ASES DEL DEPORTE RENTERIANO



Fernandito Picavea



Juan José Peña



Eugenio Pueyo



Panchito Bueno